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از کمپ سرخ
پرسپولیس 12

 وعده سروش
به هواداران

نتیجه گیــری  عــدم  د  جــو و بــا 
لدحیــل،  بــل ا پرســپولیس مقا
چنــد هــزار نفر در ســرمای روز اول 
هفتــه به ورزشــگاه آزادی رفتند تا 
پرســپولیس مقابل هــوادار بدون 
هــوادار نماند. ایــن حمایت باعث 
شد سروش رفیعی هافبک شماره 
هفت پرســپولیس هدیــه ای ویژه 
برای هواداران وفادار در نظر بگیرد 
و بــه آنهــا وعــده حضور رایــگان در 
اســتادیوم تــا پایان فصــل را بدهد 
.ســروش در پستی اینســتاگرامی 
بعد از بازی نوشــت تمام تلاشش 
را خواهــد کــرد تــا تعــدادی از ایــن 
هــواداران را پیــدا کنــد و شــرایطی 
فراهــم آورد تــا آنهــا تا آخر فصل به 
صــورت رایگان به ورزشــگاه آزادی 
بیایند و بازی پرسپولیس را ببینند.

 

تمرین پرسپولیس 
یک میهمان ویژه 

داشت

دیروز بازیکنان پرســپولیس طبق 
معمــول و بعــد از بازی، به دو گروه 
تقســیم شــدند. بازیکنــان اصلــی 
دیــدار بــا هــوادار زیــر نظــر مربــی 
بدنســاز تیــم ریــکاوری کردنــد و 
سایر بازیکنان به مدت ۷۰ دقیقه 
بــدون مشــکل در اختیــار کادر 
فنــی بودنــد .تمرین دیروز شــامل 
پاســکاری های کوتــاه و ترکیبــی، 
حفــظ تــوپ در بخــش کوچکــی از 
زمیــن و مینــی فوتبال می شــد که 
امید عالیشــاه بعد از رهایی از بند 
مصدومیــت، به تمرینات گروهی 
بازگشــت. وحیــد امیــری کمــاکان 
زیــر نظر کادر پزشــکی برنامه های 
اختصاصی خود را دنبال می کند.

پرســت  مکــی سر دا با حســین 
معاونت ورزشی باشگاه هم دیروز 
در محــل تمریــن حضــور یافــت و 
عملکــرد سرخپوشــان را زیــر نظــر 
داشت .تمرین امروز قرمزپوشان، 
یــک هــوادار خردســال، کم توان و 
ویژه پرسپولیســی را پذیرا بود. وی 
با اعضای تیم دیدار و گفت وگو کرد 
و عکســی به یــادگار گرفت. ظاهراً 
حسین کنعانی هم پیراهن خود را 

به این هوادار داده است.

ترابی سی و پنجمین 
بازیکن پرسپولیس

مهدی ترابی در بازی با هوادار برای 
صد و پنجاه و ششمین بار پیراهن 
پرسپولیس را در تمام مسابقات بر 
تن کرد تا از رکورد همایون بهزادی، 
اســطوره باشــگاه پرســپولیس 
بگــذرد. زنده یاد بهــزادی که چهره 
درخشان دربی معروف سال ۱۳۵۲ 
محســوب می شــود، شــش فصل 
برای پرسپولیس بازی کرد و شاید 
اگر تعداد مســابقات به این شکل 
بود، می توانست حتی به آمار ۲۰۰ 
بازی هم برســد .همایــون بهزادی 
در نهایــت بــه دلیــل مصدومیــت 
مجبور بــه خداحافظی زودهنگام 
شــد و نتوانســت فوتبال خود را به 
شــکل مدنظــر پایــان دهــد وگرنه 
بــا کیفیتــی کــه زبانــزد هم نســلان 
اوســت، احتمــالاً می توانســت 
ســال های بیشــتری بــا پیراهــن 
پرســپولیس بــازی کنــد. ترابــی 
فرصــت ایــن را دارد تــا در پایــان 
فصل به جمع بیست بازیکن برتر 

تاریخ پرسپولیس اضافه شود.

 zخبر

رضا جباری:

چرا درویش زودتر سر تمرین نرفت؟

حضــور درویــش در تمرین چنــد روز پیش و صحبت او با گل محمدی حرکت خوبی 
بود. این خودش یک مدیریت اســت. درویش این هفته رفت اما چرا زودتر نرفت 
و این کار را نکرد؟ الان کار درستی کردند. کادرفنی و بازیکنان که نمی توانند سراغ 
مدیر بروند و مشکلات را برطرف کنند. چند روز پیش مدیریت شد و برد بازی قبل 
هم نتیجه همان است. من که دشمن درویش نیستم؛ این کار خوب بود و این برد 
هم نشان داد که مشکلات مدیریت شد و امیدوارم همین روند ادامه داشته باشد.

ابراهیم اسدی:

پرسپولیس مشکل بدنی دارد

پرسپولیس در نیمه اول اشتیاق زیادی به گلزنی داشت و همین باعث شد که بتواند 
به گل برسد اما در نیمه دوم تیم هوادار بهتر کار کرد. به نظرم این تیم در نیمه دوم 
از لحاظ بدنی کم آورد و همین باعث شده که تیم های مقابل پرسپولیس بهتر بازی 
کننــد و کادر فنــی بایــد راه حلــی برای ایــن موضوع پیدا کند. مهاجمان پرســپولیس 
کمی استرس دارند و همین باعث شده نتوانند در امر گلزنی موفق عمل کنند. اگر 

آنها به گل برسند مطمئناً در بازی های بعدی بهتر کار خواهند کرد.

بهزاد داداش زاده:

پیراهن پرسپولیس برای برخی گشاد است

با وجود اینکه دســت گل محمدی بســته بود و روی نیمکت ذخیره خوبی نداشــت، 
اگر پنالتی گولسیانی گل می شد در پایان بازی گل محمدی امپراتور بود و گولسیانی 
هم منجی تیم می شــد. ســال ۱۳۷۱ که پرســپولیس مقابل نیسان ژاپن حذف شد، 
هواداران علیه علی پروین شــعار دادند و چون عاشــق تیم هســتند، جام هایی را که 
مربیان برای تیم آورده اند در نظر نمی گیرند. فراموش نکنیم پیراهن پرســپولیس 
بر تن بعضی از بازیکنان تیم گشاد است و آنها در حد و اندازه تیم بازی نمی کنند.

حســین عبــدی هافبــک اســبق پرســپولیس در زمــان بازیگــری یکــی از بهترین هــای تیمــش بود و در عالم مربیگری هم تیم ملی نوجوانان کشــورمان با درخشــش اش نشــان داد که روی نیمکت هم حرف هــای زیادی برای 
گفتن دارد. با حســین عبدی که خودش ســابقه مربیگری در پرســپولیس را دارد در خصوص مســائل مختلف هفته های اخیر و دربی حســاس پایتخت به گفت و گو نشســتیم.

 در رابطه با بازی پرسپولیس مقابل 
الدحیل و اتفاقاتی که منجر به 

حذف تیم شد چه نظر فنی دارید 
و در این خصوص چقدر سرمربی 

تیم را مسبب آن باخت تلخ 
می دانید؟

بــه نظــرم پرســپولیس بــازی بــدی را 
انجــام نــداد و با وجود حساســیت زیاد و 
مضیقه هایــی کــه پرســپولیس به لحاظ 

حساســیت و مصدومیــت بازیکنــان و 
بعضی از موارد دیگر باز هم پرسپولیس 
بد بازی نکرد و اگر آن پنالتی گل می شد 
حتمــاً شــرایط فــرق می کــرد. در فوتبــال 
نباید دنبال مقصر گشــت چون برای هر 
بــازی با وجود آنکــه همه اتفاقات و همه 
تدابیــر لازم را انجــام می دهیــد بــاز هــم 
ممکن اســت یــک جایی خــارج از تصور 
و معــادلات شــما مســأله دیگــری رقــم 
بخورد و این شــاید نقص فوتبال اســت. 
مــن فکــر می کنــم بــازی فوتبــال ماننــد 
زندگی اســت و ممکن اســت با یکســری 
از مســائل چیزهایــی علیــه شــما رقــم 
بخــورد کــه خــارج از تصور شماســت. به 
همیــن دلیــل هم من یحیی را مقصر 
نمی دانــم چــون اگــر پنالتــی اش 
گل می شــد شــرایط خیلــی 
فــرق می کــرد از ایــن رو مــن 
مقصــر کســی را نمی دانــم و 
معتقــدم به مســائل فوتبالی 

بایــد نــگاه کرد.
 در رابطه با پرتاب بطری و 

شعارهایی که علیه یحیی و تیم 
سر داده شد چه نقدی دارید؟

پرتــاب بطــری و شــعارها واقعــاً 
ناراحتــم کــرد. مــن فکــر می کنــم 
ایــن اتفــاق بــرای هر مربــی رخ دهد 
اصلاً اتفاق نیســت چه برسد به یحیی 
کــه در چند ســال اخیــر واقعــاً بهترین 
نتایج را گرفته و کســب کرده 

اســت. ایــن فرهنگــی کــه این گونــه رقم 
خــورد و بی اخلاقی هایــی کــه صــورت 
گرفــت بایــد فرهنگ ســازی انجام شــود 
هــر چنــد مــن می دانم همه تماشــاگران 
شعار ندادند و فقط عده ای بودند که آن 
شــعارها را ســر دادنــد. اتفاقــی کــه واقعاً 
غمگینــم کــرد چــون می دانــم مربــی بــا 
چــه ســختی زیــادی تیم را آمــاده می کند 
بــه همیــن دلیل چقــدر قشــنگتر بود که 
کادرفنی و بازیکنان تیمشــان را در پایان 
بــازی مقابــل الدحیل تشــویق می کردند 
البتــه نــه بابــت باخت بلکــه از این منظر 
کــه همــه زحمتشــان را کشــیدند و کــم 
نگذاشــتند ضمــن اینکــه بایــد ایــن را در 
نظر بگیریم که هنوز فوتبال ادامه دارد. 
در این بین باید ببینیم چه کسانی بودند 
که شــعار می دادند و آن اتفاقات چگونه 
رقم خورد. شاید از ناراحتی بوده و اینکه 
پای هر مســأله دیگری در میان بوده آن 
شعارها و پرتاب بطری کار درستی نبوده 
اســت. همــه پرسپولیســی ها دوســت 
داشــتند تیــم برنــده شــود اما وقتــی این 
مهــم عملی نشــد ما نبایــد در همه ابعاد 

بازنده باشــیم.
 بعد از باخت مقابل الدحیل نام 
چند مربی برای جایگزینی یحیی 

مطرح شد!
مــن فکــر می کنــم کســانی هســتند کــه 
در ایــن رابطــه شــیطنت می کننــد. در 
تیم هــای بــزرگ هــم ایــن واقعیــت تلــخ 
وجــود دارد خصوصــاً در داخــل ایران که 
این مسأله به شکل بیشتری وجود دارد 
کــه می خواهنــد بیشــتر ایجــاد اســترس 
کنند. همه مربیان قابل احترام هســتند 
اما اگر یحیی با چشــم رنگی و پاســپورت 
خارجی روی نیمکت پرســپولیس بود آیا 
ایــن همــه حاشــیه برایــش رخ مــی داد؟ 
آیــا حمایت هایــی کــه از مربــی خارجــی 
صــورت می گیــرد از مربی هــای ایرانــی 
هــم انجــام می شــود؟ بــا احتــرام به همه 
مربیــان نبایــد در پرســپولیس بازگشــت 
بــه عقــب داشــته باشــیم. پرســپولیس 
از ایــن مرحلــه رد می شــود امــا در ایــن 
بیــن کنترل حاشــیه ها و حاشــیه پردازان 
خیلی مهم اســت و مــن امیدوارم دوباره 
اســامی جدیدی درست نکنند و شخصاً 
فکــر می کنــم اتفاقاتــی رقــم خــورد کــه 
فکــر می کنم شــاید تماشــاگرانی در بین 
هــواداران پرســپولیس بودنــد کــه در آن 
شــرایط بــه دنبال اهــداف خاص دیگری 
بودنــد. در ایــن بیــن خوشــحالم یحیــی 
مصاحبــه بســیار عاقلانــه ای انجــام داد 
که بدون هیچ احساساتی خیلی درست 
عمــل کــرد. در ایــن بیــن حتماً ســرمربی 
سرخ پوشــان باید مراقب کارش باشــد و 
اســترس ها را کنترل کند. باخت و حذف 
از آسیا ممکن است برای هر مری اتفاق 
بیفتــد از ایــن رو نبایــد ایــن همــه جامــی 
کــه در ســال های اخیــر گرفتــه شــده و 
یحیــی هــم در آن نقــش پررنگی داشــته 
را بــه راحتــی فرامــوش کــرد و بــه نوعــی 

ناسپاســی کــرد.
 در رابطه با بازی پرسپولیس مقابل 
هوادار و بردی که سرخ پوشان قبل 
از دربی کسب کردند چه صحبتی 

دارید؟
پرســپولیس در بازی های قبلی امتیازات 
زیــادی را از دســت داد امــا خوشــبختانه 
مــا هــوادار را بردیــم تــا بازیکنانمــان را بــا 

روحیــه بهتــر آمــاده دربــی ســازیم و ایــن 
نقطه مثبت کار اســت هــر چند دربی ها 
معمولا خارج از جدول است چه بسا که 
در دربی همه چیز ممکن است در روز و 
ثانیه رخ دهد از این رو باید در روز دربی 
آن را تجزیــه و تحلیــل کــرد چــون دربــی 
بــازی دیگــری اســت هر چند حتمــاً برای 
روحیــه گرفتــن بــرای دربــی بــرد مقابــل 
هــوادار لازم بــود بــه همیــن دلیــل حتماً 
بازیکنــان پرســپولیس بــا آمادگــی روحی 
روانی بهتری نســبت بــه رقیب وارد بازی 
می شــوند. هــر دو تیــم جــزو تیم هــای 
خوب کشورمان هستند از این رو باید با 
آرامش وارد بازی شوند در این بین شاید 
بــه دلیــل قهرمانــی تیم هــا زوم بیشــتری 
روی پرســپولیس داشــته باشــند و بــه 
نوعی ســعی کرده باشــند تا دست یحیی 
را بخواننــد. بایــد تغییراتی در اســتراتژی 

حملــه ای خودمان داشــته باشــیم.
 برای دربی به نظربرای خط حمله 

زاهدی و عمری بهترین هستند.
در ایــن خصــوص کــه مهاجــم داریــم 
یــا نداریــم یــک بحــث اســت امــا نظــری 
نداریــم یــک بحــث، امــا مــن نظــری 
نمی دهم چون سیســتم بــازی و چینش 
مربــی بــه تجزیــه و تحلیــل مربــی تیــم 
بستگی دارد و ما بعد از بازی می خواهیم 
آن را تجزیــه و تحلیــل کنیــم در حالــی که 
تحلیل و شــرایط بازی برای مربی سخت 
اســت به همین دلیل بهترین شــرایط را 
خــود مربــی می دانــد از ایــن رو نســبت 
بــه تارگت هــای حملــه ای بایــد بهتــر و در 
دفــاع حتمــاً منســجم تر ظاهــر شــویم 
ضمــن اینکه بالانس خــود را حفط کنند 
امــا از آنجــا که مــن در تمرینات نیســتم  
نمی توانــم در خصــوص بازیکنــان خــط 
حملــه و اینکــه چــه مهاجمــی در دربــی 

بــازی کنــد حــرف بزنم.
 اما با وجود توضیحات شما باز 

هم خیلی در خصوص این مسأله 
که چه مهاجمی نوک باشد و چه 

مهاجمی به عنوان مهاجم مکمل 
کار کند اختلاف نظر وجود دارد؟

شــهاب در مقابــل تیــم هــوادار نبــود امــا 
در بــازی دربــی هســت. مــن شــهاب را 
یــک نــوک کلاســیک نمی دانــم هــر چند 
معتقدم او به عنوان یک فوروارد مکمل 
بهتــر کار می کنــد بازیکنی کــه خودم او را 
از تیــم جوانــان بــه پرســپولیس اوردم و 
کمک کردم تا او به این مرتبه ای که قرار 
دارد برســد بــه همیــن دلیــل و بــه جهت 
شناخت کاملی که از شهاب دارم اعتقاد 
دارم شهاب می تواند مکمل بهتری برای 
بازیکــن نــوک باشــد. در رابطه با احتمال 
بــازی بدون مهاجم هم باید بگویم شــما 
می توانیــد بــدون مهاجــم کار کنیــد هــر 
چنــد نظــر مــن هــم بــازی بــا دو مهاجــم 
اســت که ایــن روش را برای پرســپولیس 
بهتــر می دانــم هــر چند به ایــن نکته هم 
اعتقــاد دارم کــه اگــر یــک مربــی بــرای 
لحظــات حســاس اش یــک چیزهایــی را 

نگــه نــدارد بهتر اســت.
 تقابل اندیشه ها و فلسفه متفاوت 

دو تیم سرخابی در دربی ۱02 را 
چگونه ارزیابی می کنید؟

بــازی پرســپولیس متکــی بــر مالکیــت 
اســت از ایــن رو حتمــاً پرســپولیس بــا 
مالکیــت بــالا و ســیال بــازی خواهد کرد 
و بــازی خودشــان را در حفــظ تــوپ و 

حمــلات خودشــان را در شــرایط خــاص 
علیــه تیم رقیب گســترش می دهند. در 
طــرف مقابل اســتقلال تیمــی فیزیکی تر 
و حریفــی قابــل احتــرام اســت امــا با این 
وجود به نظرم نقاط ضعف بسیاری دارد 
تیمــی کــه در بــازی اش مقابــل فــولاد که 
مــن دیدم نقاط ضعف بســیاری داشــت 
از ایــن رو پرســپولیس حتمــاً بایــد با دید 
تیــم برنــده وحفــظ تــوپ وارد بازی شــود 
کــه در ایــن صــورت مشــکلی در دربــی 

نخواهــد داشــت.
 نکته خاص فنی باقی نمانده که 
بخواهید در مورد آن حرف بزنید؟

پرســپولیس یک تیم بزرگ است و قطعاً 
بازیکنــان و کادر فنــی بســیار خوبی دارد 
کــه همــه آنهــا با علــم به همه مشــکلات 
پرســپولیس وارد ایــن تیــم شــده و همــه 
مشــکلات را هم قبول کردند. اشخاصی 
هــم کــه طرفدار هســتند و بــه کمک تیم 
می آینــد بایــد بــه تیمشــان کمــک کنند. 
عــده ای خیلــی زحمــت کشــیده اند تــا 
فرهنــگ پرســپولیس بــر اســاس احترام 
بــه تیــم و پیشکســوت و هــوادار باشــد 
از ایــن رو مــن می خواهــم کــه خیلــی از 
مســائل را رعایــت کننــد حتــی در نــوع 
حمایــت و نــوع اعتراض شــان همــه باید 
مواظــب باشــند چون خیلــی از نفرات در 
این فرهنگ دخیل بودند چه کسانی که 
قبــلاً بــه عنوان هــوادار و بازیکــن در تیم 
پرسپولیس نقش داشتند و حالا در قید 
حیــات نیســتند چه کســانی که هســتند 
و بایــد کمــک کننــد تــا ایــن تیــم خــوب و 
فرهنــگ بــالای آن را اشــاعه بدهیــم و از 
آنجــا کــه ما بیشــترین و بهترین هوادار را 
در قاره آســیا و ایران داریم حتماً باید در 

فرهنــگ هــم مثال زدنــی بشــویم.
 سؤال آخرمان هم مربوط به 
خبرهایی است در خصوص 

احتمال پیوستن چند بازیکن تیم 
ملی نوجوانان به پرسپولیس. به 
نظرتان این بازیکنان که زیر نظر 
شما کار می کردند می توانند در 

پرسپولیس موفق شوند؟
مــن نباید در این خصــوص دخالت کنم 
امــا از آنجــا کــه یک ســال و هشــت ماه با 
تیــم نوجوانــان کار کــردم خــوب می دانم 
این تیم ۳۰-4۰ بازی رسمی و بین المللی 
انجــام داده  و حــالا از نظــر تاکتیکــی و 
بین المللــی هــم در بهتریــن شــرایط 
ممکــن اســت و اگــر در کنــار ۱۰ بازیکــن 
دیــگ روارد زمیــن شــوند حتمــاً قادرنــد 
که موفق شــوند. بازیکن نوجوانان را هم 
نبایــد بــه تیمــی پیشــنهاد بدهــم اما این 
را بــا قاطعیــت می گویــم کــه حساســیت 
زیــادی در تربیــت بازیکنــان داشــته ام تا 
آنها رفتار کاملاً حرفه ای داشــته باشــند، 
حتــی در نــوع غذا خــوردن و مــوارد دیگر 
هم حساســیت زیادی در مورد بازیکنان 
نوجوانــان داشــته به همین دلیــل حتماً 
چنیــن بازیکنانــی می تواننــد در تیم های 
بزرگ جهش داشــته باشند و بدرخشند. 
نمونــه ایــن بازیکنــان را در تیــم فــولاد 
دیدم که مقابل اســتقلال بازی کرد. من 
خودم برای پرســپولیس چند سال پیش 
تشــکیل تیــم ب را پیشــنهاد کــردم امــا 
متأســفانه از ایــن طرح و ایده اســتقبالی 
نشــد چــون بــه هــر حــال مدیریت هــا 
بیشــتر دنبال هزینه هســتند تا ســرمایه 

گــذاری بــرای جوان هــا.

عبدی: یحیی چشم رنگی و پاسپورت خارجی داشت، این حواشی را می ساختند؟

پرسپولیس بهتر است، دربی را می برد

ناصر قراگزلو
خبرنگار

بازی پرسپولیس 
متکی بر مالکیت 
است از این رو 
حتماً پرسپولیس با 
مالکیت بالا و سیال 
بازی خواهد کرد 
و بازی خودشان 
را در حفظ توپ و 
حملات خودشان را 
در شرایط خاص علیه 
تیم رقیب گسترش 
می دهند. در طرف 
مقابل استقلال تیمی 
فیزیکی تر و حریفی 
قابل احترام است اما 
با این وجود به نظرم 
نقاط ضعف بسیاری 
دارد تیمی که در 
بازی اش مقابل فولاد 
که من دیدم نقاط 
ضعف بسیاری داشت 


